

SURVEILLANCE OF TYPHOID AND PARATYPHOID FEVERS

VENEZUELA. — Based on information from municipality and regional records throughout the country, the distribution of cases and deaths by age group of typhoid and paratyphoid fevers has been prepared covering the period 1966-1978.

The age groups most affected are those from 0 to 4 and from 5 to 9 years. There is also a high incidence in those aged 10-14 and 15 to 19 years. The next group in order of morbidity are adults aged 30 to 39 years. The accumulative percentages show that those below ten years of age constitute 35% of the cases, and those below 20 years 60.9%. Fifty percent of the cases occur in those younger than 12 years and 75% in those under 25. Only 25% of cases occurred in those over 25 years of age.

Deaths due to typhoid in those under 16 years of age constituted 50% of all typhoid deaths. Seventy-five percent of the deaths were in those under 35 years of age.

SURVEILLANCE DES FIÈVRES TYPHOÏDE ET PARATYPHOÏDES

VENEZUELA. — D'après les renseignements fournis par les archives municipales et régionales de l'ensemble du pays, la distribution par âge des cas et des décès dus aux fièvres typhoïde et paratyphoïdes a été établie pour la période 1966-1978.

La morbidité était particulièrement élevée dans les groupes d'âge 0-4 ans et 5-9 ans, ainsi que 10-14 ans et 15-19 ans; venaient ensuite les adultes de 30 à 39 ans. Les pourcentages cumulatifs montrent que 35% des cas s'observaient chez les moins de dix ans et 60,9% chez les moins de 20 ans. D'autre part, 50% et 75% des cas s'étaient produits, respectivement, chez des sujets de moins de 12 ans et de moins de 25 ans, contre 25% seulement chez les plus de 25 ans.

Cinquante pour cent du total des décès avaient été enregistrés chez des moins de 16 ans, et 75% chez des moins de 35 ans.

(Based on/D'après: *Boletín Epidemiológico Semanal*, No. 3, 1980, *Ministerio de Sanidad y Asistencia Social*, Venezuela.)
